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Protokół Nr: XXXI/2021 

 

Nazwa sesji: XXXI sesja RG Frysztak 

Data sesji: 29.09.2021 

Numer sesji: XXXI/2021 

Miejsce w którym odbyła się 

sesja: 

sala konferencyjna 

Godzina rozpoczęcia: 09:03 

Godzina zakończenia: 11:24 
 

 

Przewodniczący Rady Gminy Frysztak – Pan Jacek Król – otworzył XXXI sesję Rady Gminy 

Frysztak, powitał Panią Annę Bodaszewska – Kierownika Powiatowego Zespołu Doradztwa 

Rolniczego w Strzyżowie, a zarazem przedstawiciela PODR w Boguchwale, Panią Halinę 

Jantoń – członka Rady Powiatu Strzyżowskiego Podkarpackiej Izby Rolniczej, Pana Stanisława 

Sułkowskiego – członka Rady Powiatu Strzyżowskiego Podkarpackiej Izby Rolniczej, Pana 

Janusza Zarszyńskiego – długoletniego dyrektora ZS w Stępinie, dyrektorów placówek 

oświatowych, Radnych, Sołtysów, Pana Jana Ziarnika – Wójta Gminy Frysztak, przedstawicieli 

Urzędu Gminy Frysztak oraz mieszkańców oglądających transmisję. 

 

Ad. 1 

Stwierdzenie quorum. 

 

Pan Przewodniczący obrad stwierdził, że na 15 radnych na sesji obecnych jest 14 

radnych, więc sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał. /lista obecności stanowi zał. 

do prot./. 

Pan Przewodniczący stwierdził, że zawiadomienie o zwołaniu sesji zostało wywieszone na 

tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Frysztak do publicznego wglądu oraz na stronie urzędu. 

Stwierdził, że na 7 dni przed sesją dostarczono Radnym zaproszenia na sesję i projekty uchwał. 

Pan Przewodniczący poinformował, że na stole Radnych wyłożony jest do wglądu protokół  

z sesji z dnia 30 czerwca 2021 r. oraz poinformował o nagrywaniu i transmitowaniu sesji. 

 

Lista radnych obecnych na sali: 

1. Tadeusz Pawlik 

2. Władysław Wilisowski 

3. Ryszard Chmura 

4. Jerzy Gałuszka 

5. Lesław Kraus 

6. Jacek Król 

7. Kazimierz Drygaś 

8. Mariola Mendocha 

9. Jolanta Szymkowicz 

10. Kazimierz Kłosowicz 

11. Ryszard Czernicki 

12. Stanisław Kwiatek 
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13. Janusz Machowski 

14. Edward Giera 

 

Pan Przewodniczący odczytał postanowienie Nr 203/2021 Komisarza Wyborczego  

w Rzeszowie II w sprawie wygaśnięcia mandatu Radnego Rady Gminy Frysztak Pana Pawła 

Matusza.  

Ad.2 

Przedstawienie porządku obrad. 

 

Pan Przewodniczący przedstawił porządek obrad oraz zapytał czy są propozycje zmian – 

brak. 

 

Porządek obrad: 

 Otwarcie sesji 

1. Stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej, zwłaszcza z wykonania uchwał  

z poprzedniej sesji. 

4. Analiza gospodarki rolnej na terenie Gminy Frysztak. 

5. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 r. oraz  

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. 

6. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy 

na 2021 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXV/224/2021 z dnia  

29 stycznia 2021 r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Frysztak 

na lata 2021 – 2036 oraz w sprawie dokonania zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

8. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny za jeden litr 

paliwa w gminie Frysztak przyjmowanej do obliczenia wysokości zwrotu kosztów 

przewozu dzieci do placówek oświatowych na rok szkolny 2021/2022. 

9. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Zakładu 

Komunalnego we Frysztaku. 

10. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów na 

terenie gminy Frysztak. 

11. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu 

w trybie bezprzetargowym. 

12. Przyjęcie protokołu z obrad sesji z dnia 30.06.2021 r. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zamknięcie obrad XXXI sesji Rady Gminy Frysztak. 

Ad. 3 

Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej, zwłaszcza z wykonania uchwał  

z poprzedniej sesji. 

 

Pan Wójt w pierwszej kolejności podziękował Panu Dyrektorowi Januszowi Zarszyńskiemu za 

długoletnią pracę na stanowisku nauczyciela i dyrektora.  

Dyrektorzy placówek oświatowych również złożyli podziękowania dla Pana Dyrektora.   
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Następnie głos zabrał Pan Janusz Zarszyński. 

 

Pan Wójt przedstawił informację z działalności międzysesyjnej, przedstawił zarządzenia 

wydane w okresie międzysesyjnym. 

 

Ad. 4 

Analiza gospodarki rolnej na terenie Gminy Frysztak. 

 

Pani Anna Bodaszewska Kierownik Podkarpackiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego oraz Pani 

Marta Nowak Zastępca Kierownika ARiMR w Strzyżowie przedstawili analizę gospodarki 

rolnej na terenie gminy Frysztak. 

 

Pani A. Bodaszewska przybliżyła informację nt. rejestracji i prowadzenia Kół Gospodyń 

Wiejskich.  

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję: 

- Pan E. Giera, Radny – jedyną rzeczą, która na chwilę obecną została w rolnictwa są dopłaty, 

z których korzystają rolnicy. Ceny nawozów, środków ochrony roślin, ceny paliw, czy koszty 

usług podnoszą koszty produkcji rolnej, a ceny płodów rolnych nie są kompatybilne.  

Polskie Wody, czy Koła Łowieckie mają działać na korzyść rolnika. Przez kilka lat zgłaszałem 

do Polskich Wód tereny łąk zalewanych, ale niestety bez skutku. Taka sama sytuacja jest  

z dzikami. Mówi się o odstrzale, a jest ich coraz więcej. Nie mówiąc o wilkach. Prowadzi to 

wszystko do upadłości rolnictwa i zalesienia. 

- Pan S. Sułkowski, członek Rady Powiatu Strzyżowskiego Podkarpackiej Izby Rolniczej 

poinformował, że izba jest ogranemu opiniodawczym, wnioskodawczym, ale nie ma 

kompetencji ustawodawczej. Rolnicy oczekują, że Izba będzie reprezentować ich interesy i tak 

się dzieje. My wnioskujemy, a ministerstwa robią po swojemu. Bolesną jest sprawą, że rolnicy 

nie mają następców na swoje gospodarstwa. Poruszono również temat szkód łowieckich. 

Powinien być nakaz odstrzału dzików, tak aby one nie zagrażały.  

Największym producentem wieprzowiny w naszym województwie jest powiat mielecki – 40 % 

produkowanej wołowiny.  

Pan S. Sułkowski poruszył również sprawę emerytur rolniczych oraz ONW. Na terenie gminy 

został tylko jeden rejon, jest to Huta Gogołowska – 50 wniosków. W skali powiatu 2 500 

gospodarstw nie może złożyć wniosków. Straciliśmy 2 mln zł w skali powiatu, jeśli chodzi  

o dopłaty rolnicze.   

- Pan E. Giera, Radny – zwrócił się z prośbą, aby w przyszłości, gdy będą poruszane tematy 

rolnictwa zaprosić stosownych przedstawicieli władzy, którzy decydują o rolnictwie, z Urzędu 

Wojewódzkiego, z Urzędu Marszałkowskiego.  

- Pan Przewodniczący – mamy przedstawicieli w Radzie Powiatu Podkarpackiej Izby Rolniczej 

i oni przekazują te problemy wyżej.  

Pan Przewodniczący podziękował zaproszonym gościom.  
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Ad. 5 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 r. oraz  

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że w/w informacja była szczegółowo omawiana na 

komisjach Rady Gminy Frysztak. Dodatkowo została przesłana Radnym wraz z materiałami na 

sesję. 

 

Pan Skarbnik przedstawił skrótowo informację o przebiegu wykonania budżetu gminy za  

I półrocze 2021 r. oraz o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję – nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad. 6 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 

Gminy na  2021 rok. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że Radni otrzymali projekty uchwał wraz z materiałami na 

sesję. Wszystkie uchwały były szczegółowo omawiane na komisjach Rady Gminy i zostały 

pozytywnie zaopiniowane. 

 

Pan Skarbnik omówił projekt w/w uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję: 

- Pan S. Kwiatek, Radny – w paragrafie 3 pkt 8 uchwały jest zapis o zmniejszeniu środków  

z dotacji UE. Zwiększamy środki nie kwalifikowane o 149 000 zł. Na dzień dzisiejszy nie 

zostało przyjęte, że się poszerza tą drogę, a jest bardzo wąska. Pas drogowy wynosi wg map 

aktualnych 15 m szerokości. Mieszkańcy pytają dlaczego nie dało się tego poszerzyć.  

- Pan Wójt – fundusz odbudowy, do którego składaliśmy wniosek nie zakłada modernizacji, 

przebudowy tylko odbudowanie tego co jest. Nie możemy zmieniać parametrów drogi, musi 

być to w takim układzie jak było do tej pory. Pojawiły się dodatkowe środki na tzw. koszty nie 

kwalifikowane. Pojawiły się przy odbudowie elementy, które trzeba zrobić dla dobrego 

funkcjonowania drogi, ale nie były one wcześniej na drodze zbudowane. Fundusz stoi na 

stanowisku, że nie może nam tego sfinansować. Niestety z tego programu nie można 

przeprowadzić modernizacji i poszerzenie nie wchodzi w grę.  

- Pan S. Kwiatek, Radny – czy istnieje możliwość zrobienia tego z innych środków? Jest to 

bardzo poważne utrudnienie. 

- Pan Wójt – na dzień dzisiejszy możliwy program, do którego można składać wnioski o drogi 

to Program Odbudowy Dróg Samorządowych. Warunkiem składania wniosków jest wykonanie 

drogi zgodnie z rozporządzeniem, które zakłada, że pas asfaltowy wynosi 5,5 m. Jest możliwość 

zmniejszenie do 5,25 m, jeżeli na drodze będą elementy hamujące ruch, np. oznakowanie.  

W kryteriach też jest punktowana łączność drogi z drogami wyższego rzędu – powiatowymi, 

wojewódzkimi. Ponadto przy tych drogach powinny znajdować się instytucje publiczne, tj. 

szkoła, czy urzędy. Takich dróg mamy bardzo mało. Trudno nam jest złożyć wniosek do 

takiego programu. Natomiast jeśli pojawią się inne programy będziemy składać wnioski  

w zależności od możliwości finansowych, jeżeli chodzi o wkład własny. 
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- Pan Przewodniczący – jest to bardzo duża inwestycja na Gliniku Dolnym. Cieszymy się, że 

dostaliśmy te środki i możemy poprawić stan tej drogi. 

 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 0 0.00 % 

 

Radny Oddany głos 

Lesław Kraus Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę Nr XXXI/274/2021  

w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na  2021 rok. 

 

Ad. 7 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXV/224/2021  

z dnia  29 stycznia 2021 r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Frysztak na lata 2021 – 2036 oraz w sprawie dokonania zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej. 

 

Pan Skarbnik omówił projekt w/w uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję – nikt nie zabrał głosu. 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 
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Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 0 0.00 % 

 

Radny Oddany głos 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę Nr XXXI/275/2021 

zmieniającą uchwałę Nr XXV/224/2021 z dnia  29 stycznia 2021 r. w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Frysztak na lata 2021 – 2036 oraz w sprawie 

dokonania zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

 

Ad. 8 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny za jeden 

litr paliwa w gminie Frysztak przyjmowanej do obliczenia wysokości zwrotu kosztów 

przewozu dzieci do placówek oświatowych na rok szkolny 2021/2022. 

 

Pan Wójt omówił projekt w/w uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję – nikt nie zabrał głosu. 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 0 0.00 % 
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Radny Oddany głos 

Ryszard Chmura Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę Nr XXXI/276/2021  

w sprawie określenia średniej ceny za jeden litr paliwa w gminie Frysztak przyjmowanej do 

obliczenia wysokości zwrotu kosztów przewozu dzieci do placówek oświatowych na rok 

szkolny 2021/2022. 

 

Ad. 9 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Zakładu 

Komunalnego we Frysztaku. 

 

Pan Wójt omówił projekt w/w uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję – nikt nie zabrał głosu. 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 0 0.00 % 

 

Radny Oddany głos 

Ryszard Chmura Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 
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Radny Oddany głos 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę Nr XXXI/277/2021 

zmieniająca uchwałę Nr XIV/79/2003 Rady Gminy Frysztak z dnia 28 listopada 2003 roku  

w sprawie utworzenia komunalnego zakładu budżetowego o nazwie „Gminny Zakład 

Komunalny we Frysztaku” i nadania mu Statutu, zmienioną uchwałą Nr XXXIII/250/2013 

Rady Gminy Frysztak z dnia 27 czerwca 2013 roku oraz uchwałą Nr XIV/128/2019 Rady 

Gminy Frysztak z dnia 23 grudnia 2019 roku. 

 

Ad. 10 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów na 

terenie gminy Frysztak. 

 

Pan Wójt omówił projekt w/w uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję – nikt nie zabrał głosu. 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 0 0.00 % 

 

Radny Oddany głos 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 
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Radny Oddany głos 

Janusz Machowski Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę Nr XXXI/278/2021  

w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów na terenie gminy Frysztak. 

 

Ad. 11 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem 

lokalu w trybie bezprzetargowym. 

 

Pan Wójt omówił projekt w/w uchwały. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję – nikt nie zabrał głosu. 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 0 0.00 % 

 

Radny Oddany głos 

Ryszard Chmura Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę Nr XXXI/279/2021  

w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu w trybie bezprzetargowym. 
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Ad. 12 

Przyjęcie protokołu z obrad sesji z dnia 30.06.2021 r. 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi, pytania lub wnioski do protokołu: 

- Pan S. Kwiatek, Radny – poinformował, że podczas głosowania protokołu wstrzyma się od 

głosu, ponieważ nie uczestniczył w XXX sesji RG Frysztak. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad w/w protokołem. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 13 92.86 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 1 7.14 % 

 

Radny Oddany głos 

Stanisław Kwiatek Wstrzymuje sie 

Mariola Mendocha Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła protokół z obrad sesji Rady 

Gminy Frysztak z dnia 30.06.2021 roku. 

 

Ad. 13 

Wolne wnioski i informacje. 

  

Przewodniczący otworzył dyskusję: 

- Pan E. Giera, Radny zadał pytanie odnośnie wypełniania oświadczeń dot. kotłów używanych 

do ogrzewania domów. Proszę o przedstawienie bliżej tego tematu. Musimy sobie zdać sprawę, 

że większość osób na podkarpaciu, czy w naszej gminie pracują za najniższą krajową.  

Pan Radny poruszył temat schronu kolejowego w Stępinie. Są dyskusje, że nie było składanych 

wniosków o dotację na modernizację. Były wnioski składane, ale nie zostały zakwalifikowane 

do dotacji. W tej chwili są przyznane środki przez Urząd Marszałkowski. Pan Radny 

zaproponował opracowanie rysu historycznego schronu, czy jest on pomnikiem, czy atrakcją.  
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Ponadto Pan Radny zasygnalizował, że w budżecie gminy sytuacja finansowa jest coraz gorsza, 

ponieważ duże środki musimy dokładać na oświatę – około 3 mln zł. Ta kwota pozwoliła by 

na poprawę infrastruktury dróg.  

- Pan S. Kwiatek, Radny – w związku z wspomnianą inwestycją Twierdza – Glinik Dolny 

chciałem prosić o przekazanie pracownikowi ds. dróg, żeby zawiadamiać sołtysa  

o utrudnieniach. Ponadto Pan Radny poinformował, że oprócz dokładanych środków do 

oświaty, dokładane są też pieniądze do GOSiR. Są to nasze placówki. 

- Pan E. Giera, Radny – zadaniem państwa jest, aby takie jednostki istniały i utrzymanie 

oświaty.  

- Pan K. Kłosowicz, Radny – jakie są procedury, aby założyć progi zwalniające? Kiedy nastąpi 

naprawa drogi Wanat-Las i drogę w kierunku Pana J. K. oraz w kierunku oczyszczalni? 

Mieszkańcy pytają, czy droga w kierunku oczyszczalni koło zakładu Pana K. jest uregulowana.  

Pan Radny odniósł się do programu „Czyste powietrze”. Do Polski zwozi się odpady 

radioaktywne i inne środki chemiczne. Uważam, że stwierdzenie, że opalanie drewnem jest 

szkodliwe jest błędnym założeniem.  

- Pan R. Chmura, Radny – zwrócił się z prośbą o wygospodarowanie trzech miejsc 

parkingowych przed remizą dla strażaków OSP Frysztak.  

- Pani Sekretarz - przypomniała o trwającym Narodowym Spisie Ludności i Mieszkań. Urząd 

Gminy w tym tygodniu od poniedziałku do czwartku pełni dyżur do godz. 18:00. Spis jest 

obowiązkowy, a jeśli ktoś odmawia rachmistrzowi dokonania spisu, sprawy te będą kierowane 

do organów ścigania. 

Deklaracja ewidencji emisyjności budynków – obowiązek powstał od 1 lipca br. i wynika  

z ustawy o ewidencji emisyjności budynków. Każdy właściciel budynku jest zobowiązany do 

złożenia deklaracji w przypadku, gdy posiada źródła ciepła lub spalania paliw do 1 mega vatu. 

Deklarację należy zgłosić bezpośrednio na stronę Głównego Inspektora Nadzoru Budowlanego 

lub w Urzędzie Gminy w formie papierowej. Każdy właściciel, który takie źródło ciepła miał 

przed 1 lipca 2021 r. zobowiązany jest złożyć tą deklarację w ciągu 12 m-cy. Natomiast jeśli 

ktoś ma takie źródło ciepła zainstalowane po 1 lipca br., wówczas ma na to 14 dni. Pozyskanie 

tych danych będzie służyło kreowaniu polityki walki ze smogiem. Ciężko powiedzieć jak te 

dane będą wykorzystane i do czego będą służyć. Miejmy nadzieję, że uruchomieniem 

dodatkowych dofinasowań, dotacji lub pożyczek. Na ten moment forma, gdzie mieszkańcy 

mogą uzyskać dofinansowanie jest „Czyste powietrze”. Urząd Gminy służy pomocą w tej 

kwestii. Warunkiem uzyskania dofinansowania jest likwidacja źródła ciepła na paliwo stałe, 

nawet kominków.   

- Pan E. Giera, Radny – jaka jest podjęta uchwała mówiąca od którego roku te kotły będą 

wycofywane? Podobno kotły powyżej 10 lat do przyszłego roku mają być usunięte.  

- Pani Sekretarz – jest to uchwała Sejmiku Województwa Podkarpackiego. Na ten moment nie 

ma bezpośredniego powiązania deklaracja, a uchwała antysmogowa. Należy domniemywać, że 

w jakiś sposób te dane będą wykorzystywane również do promowania tej polityki. Zgodnie  

z uchwałą antysmogową, jeżeli ktoś posiada kocioł na drewno lub węgiel, który nie spełnia 

wymogów co najmniej klasy III, wówczas takiego kotła nie można użytkować od nowego roku. 

Jeśli kocioł na węgiel lub drewno jest klasy III lub IV należy go wymienić do stycznia 2028 r. 

Jeśli jest kocioł na węgiel lub drewno klasy V można używać go bezterminowo. W przypadku 

ogrzewaczy pomieszczeń, w tym kominków, od 01.01.2023 r. będzie dopuszczone do 

użytkowania tylko urządzenie spełniające wymagania eco projektu lub posiadające sprawność 
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cieplną na poziomie co najmniej 80%. Urządzenia, które nie spełniają tych wymagań będą 

musiały zostać doposażone w urządzenie redukujące emisję pyłu, np. elektrofiltry.  

- Pan E. Giera – jest jeszcze zapis, że drewno które służy do opału powinno zawierać nie więcej 

niż 20% wilgotności. Jeżeli ktoś ma kocioł 8-9 lat to na tym kotle może nie być żadnej tabliczki 

znamionowej.  

- Pani Sekretarz – poinformowała, że końcem tego tygodnia, najpóźniej w poniedziałek 

rozpocznie się zbiórka azbestu.  

 

- Pan Wójt udzielił odpowiedzi na pytania: 

1. utrudnienia w ruchu w związku z inwestycjami na drogach – przekaże taką informację 

pracownikowi merytorycznemu; 

2. próg zwalniający – wymagany jest projekt organizacji ruchu. Poza tym musi być 

odpowiednio oznakowany i oświetlony; 

3.  remont dróg w Pułankach – częściowo te drogi zostały zrobione remonterem. W najbliższych 

dniach firma będzie rozpoczynała asfaltowanie na drogach; 

4. regulacja drogi w Pułankach – zostanie sprawdzone. 

 

- Pan T. Pawlik, Radny – w związku z tym, że w mediach pojawiają się informacje o dużych 

środkach przeznaczonych dla samorządów, bardzo proszę o przedstawienie jakie są 

możliwości, informacji o złożonych wnioskach, czy sięgamy po te środki.  

- Pan Przewodniczący – bardzo proszę o przedstawienie realizacji inwestycji na terenie naszej 

gminy – kanalizacja, remont dróg.   

- Pan S. Kwiatek, Radny zwrócił się z prośbą o interwencję na asfalcie, który jeszcze posiada 

gwarancję.  

- Pan Wójt – program „Polski Ład” został ogłoszony parę miesięcy temu. Jest to program 

pilotażowy, była możliwość złożenia trzech wniosków. Nie ma żadnych kryteriów, jeśli chodzi 

o projekty. Pierwszy można było składać na nieograniczoną wartość finansową, w dwóch 

kolejnych były ograniczenia. Złożyliśmy trzy wnioski – kanalizacja w Lubli, Widaczu, Gliniku 

Górnym, części Stępiny. Wystąpiliśmy o dofinansowanie w wysokości 38 mln zł. Drugi 

wniosek był na kwotę 7 200 000 zł, dotyczył dróg. Wzięliśmy pod uwagę, które były zgłoszone 

wcześniej do dróg powodziowych. Trzeci wniosek dot. sali gimnastycznej w Lubli – 4,5 mln. 

Na dzień dzisiejszy nie mamy informacji, kiedy będzie rozstrzygnięcie. Z nieoficjalnych 

rozmów z posłami wynika, że będzie jeden wniosek na gminę w granicach 6 mln. W tej chwili 

realizujemy dwa zadania ze środków unijnych – droga w Gliniku Dolnym, dokończenie 

kanalizacji w Gliniku Dolnym. Przy okazji przebudowujemy część starej kanalizacji wykonanej 

20 lat temu, co spowoduje likwidacje trzech przepompowni.  

Na bieżąco realizujemy asfaltowanie dróg.  

Woda – jesteśmy po kontrakcie. Zakupiona jest studnia w Cieszynie, która pozwoli na 

włączenie jej do istniejących wodociągów i wzmocnienie źródeł. W tej chwili trwają prace 

projektowe i pozwolenia na budowę, jeśli chodzi o przyłącza. Jesteśmy na etapie rozeznawania 

rynku, jeśli chodzi o stację kontenerową uzdatniania wody do tej studni. 

W Pułankach trwa budowa zatoki autobusowej. W połączeniu ze środkami z województwa 

170 000 zł, Rada przeznaczyła na ten cel 115 000 zł. Za kwotę około 286 000 zł jest 

realizowane to zadanie.  

- Pan Przewodniczący – nie wyobrażam sobie funkcjonowania gminy i życia społecznego bez 

funkcjonowania jednostek organizacyjnych gminy, gdzie możemy spędzać czas.  
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- Pan S. Kwiatek, Radny – myślę, że nie będzie problemem, aby wszyscy radni, sołtysi 

otrzymali informację nt. wniosków jakie zostały złożone do Polskiego Ładu.   

Również nie wyobrażam sobie funkcjonowania gminy bez jednostek organizacyjnych. Wzrost 

kosztów w innych gminach są reformowane w sposób nie szkodliwy dla pracowników, dla 

środowiska.  

 

Ad. 14 

Zamknięcie obrad XXXI sesji Rady Gminy Frysztak. 

 

Pan Przewodniczący zamknął obrady XXXI sesji Rady Gminy Frysztak. 

 

 

ZAŁĄCZNIKI DO PROTOKOŁU: 

1. Zaproszenie na sesje (A/a.). 

2. Lista potwierdzająca otrzymanie drogą elektroniczną zaproszeń i materiałów na sesję. 

3. Listy obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości – 3 szt. 

4. Kopia nagrania audiowizualnego XXXI Sesji Rady Gminy –płyta DVD. 

 

Na tym sesję zakończono i protokół podpisano. 

  

Sporządziła:  

Ewelina Baje 

 

Przewodniczący Rady 
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